
 

                  PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei  extraordinare, online,  a  Consiliului  local  al 

municipiului  Târgu Mureş  din data de  20 iunie  2022 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi online la şedinţă 20  

consilieri.  Absentează d-nii consilieri  Maior Claudiu, Voicu Bogdan şi Suciu Horaţiu. 

Dl. consilier Papuc: - Bună ziua.  Începem cu prezenţa, înainte să intrăm în 

ordinea de zi.  Dl. Tamasi – prezent, dl. Portik: prezent, dl. Szabo Peter: prezent, d-na 

Frunda: prezentă, dl. Kelemen: - prezent, dl. Berecki: - prezent, d-na Kakassy: prezent, 

dl. Iszlai: prezent, dl. Jakab: prezent, dl. Szabo Arpad: prezent, dl. Venczi: prezent, Dl. 

Suciu –, dl Șarlea: prezent, dl. Gyorgy: prezent, Voicu: -, dl. Pescar - prezent, dl. Kiss: 

prezent, dl. Maior:, dl. Moldovan Călin: prezent,  eu - prezent, dl. Pui: prezent, dl. 

Mureșan: prezent, dl. Papai: nu este. Dl. Gyorgy prezent în sală. 

Consemnăm voturile d-nei Frunda la ambele puncte. 

D-ra consilier Frunda: - Aş dori să reiterez ce am spus înainte, pentru procesul 

verbal. Având în vedere că de la ora doisprezece  trebuie să fiu într-o altă ședință, vă rog  

consemnarea votului meu cu doi de da, pentru  fiecare punct.  

Dl. consilier Papuc: - şi pentru ordinea de zi, la fel. 

D-ra consilier Frunda: - La fel, da.  

Dl. consilier Papuc: - A venit și domnul primar.  

Supun la vot ordinea de zi, împreună cu materialul prin care s-a suplimentat 

ordinea de zi, deci cu cele două materiale. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Ordinea de zi a fost aprobată cu 20 voturi pentru 

S-a conectat online dl. consilier Papai Laszlo, sunt prezenţi 20 consilieri  locali. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea schimbului de imobile între municipiul 

Târgu-Mureș și SC Ropharma SA. 

Dl. consilier Papuc: - Dacă sunt luări de cuvânt la acest material? Nu sunt. Vă 

învederez că pentru ca să treacă acest proiect de hotărâre, e nevoie de majoritate 

calificată, două treimi din consilierii locali în funcție, deci avem nevoie de 16 voturi. E 

un proiect important pentru  municipiu. Mai era nevoie de o suprafață de teren pentru ca 

să se realizeze investiția acolo.  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? – 1 vot (Moldovan C.) 

Dl. consilier Moldovan: – abţinere, vă rog să consemnaţi. 

Proiectul a fost aprobat cu 19 voturi pentru şi 1 abţinere. 

 



Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind transformarea unor posturi aferente funcţiilor publice 

de execuţie vacante:  

Dl. consilier Papuc: - Din discuțiile pe care le-am avut cu executivul primăriei, 

este nevoie de transformarea acestor posturi, pentru că majoritatea erau ori de consilier, 

ori de inspectorul de specialitate, grad superior. Și la concursurile pe care le organiza 

municipiul, nu se prezenta nimeni. Și atunci, mai ales ca să se întinerească personalul în 

primărie, s-au transformat în debutant, la Direcția Arhitect șef. Şi a apărut și Ordonanța 

de urgență faimoasă care interzice organizarea de concursuri după 1 iulie. Rămân valabile 

doar cele care au pornit anterior acestei ordonanțe, s-au început procedurile anterior datei 

de 1 iulie. Deci e nevoie  de transformarea acestor posturi pentru ca să se poată ocupa 

mai ușor de către cei care își doresc să lucreze la administrație.  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? – 1 vot (Moldovan C.) 

În rest, 19  voturi pentru. 

La Diverse, dacă sunt luări de poziție? Domnul Şarlea, vă rog. Și domnul Mureșan 

după aceea.  

Dl. consilier Şarlea: - Mulțumesc pentru cuvânt. Profit de faptul că domnul 

Primar este prezent la această ședință. O să vă spun că revin cu același subiect abordat de 

mine la precedenta ședință - aglomerația de pe Gheorghe Doja, în apropiere de strada 

Recoltei şi Rampei, unde se înlocuiește o conductă. Mi se solicită în ultima perioadă să 

intervin pe acest subiect, destul de des. Vă rog să luați în considerare reorganizarea 

traficului pe cele trei benzi care mai rămân libere. Iar între strada Recoltei și Rampei în  

perioada în care se aglomerează traficul rutier la intrare în oraș, asta se întâmplă undeva 

pe la ora 3-4 după-masa,  să alocăm o bandă suplimentară pe sensul de mers către ieșire, 

pe partea cu ieșirea din oraș. Deci, cei care intră în oraș au nevoie de două benzi. Astăzi 

le este alocată doar o bandă, aşa că ar trebui să realocăm o bandă de pe celălalt sens. 

Doresc să fiu informat de măsurile active implementate pe acest tronson, care sunt 

urgente și bineînțeles să introducem în comisiile care iau decizii pentru această situație, 

cât de repede o soluționare a acestei probleme. Cetățenii nu sunt de vină că un privat 

înlocuiește o conductă, iar situația aceasta nu poate să dureze în jur de un an cât este 

estimată lucrarea. Trebuie să luăm aceste măsuri cât de repede. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul primar,  dacă doriți să interveniți, vă rog. 

Dl. Primar Soos:  - Bună ziua. Foarte pe scurt, este o lucrare de schimbare a unei 

conducte magistrale. Deci, nu este neapărat, este o firmă privată care face investiția, dar 

este interesul orașului și pe ambele părți a străzii Gheorghe Doja se va întâmpla această 

lucrare. Acuma se discută în comisia de circulație eventuale reorganizări ale traficului, 

dar asta oricum noaptea se lucrează, ziua se betonează,  porțiunile de drum unde se 

schimbă țeava nu prea pot fi dublate benzile, numai dacă se folosește eventual banda de 

parcare. Dar important este să ajungă până la intersecția cu strada Depozitelor, că de 

acolo deja este bifurcație și va fi mai ușor. Din păcate, până atunci având în vedere că 

pentru Târgu Mureș nu s-au făcut ocolitoare în ultimii 20 și ceva de ani, nu avem unde să 

dirijăm traficul, să ajungem la intersecția cu strada Depozitelor și de acolo va fi mai ușor. 

Momentan lucrează în zona respectivă și dup'aia se va decongestiona traficul. Evident, 

Poliția Rutieră face ce poate. Este un singur echipaj pe județul Mureș, deci și ei sunt 

copleşiţi de situațiile din județ. Poliția Locală poate să intervină eventual să ajute la 

dirijarea traficului, dar să vedem. Acuma se discută în comisia de circulație ce soluții 

alternative se pot găsi. Termenul de 12 luni nu prea se poate modifica, pentru că tot de-a 

lungul străzii Gheorghe Doja se schimbă pe ambele sensuri. În momentul de față, 

lucrează pe un singur sens, nu se poate pe ambele sensuri, atunci ar fi ambuteiaj pe 



ambele direcții. Din acest motiv am cerut de la firmă să fie cât se poate de puțin deranjul 

traficului, cât se poate de redus. 

Ei respectă normele și dacă mergeți la fața locului veți vedea cum arată o țeavă de 

gaz de 60 de ani și este absolut imperios necesară această schimbare, altfel tot zona 

Mureșeni - Gheorghe Doja, la o accidentare poate să rămână fără gaz, care e o problemă 

mult mai serioasă și cred că asta trebuie să ne îngrijoreze în primul rând. Pe lângă asta 

încercăm să reducem efectele negative asupra traficului.  

Dl. consilier Şarlea: - Dacă vă rog, aș mai vrea să adaug ceva vă rog. De regulă, 

un investitor chiar și privat și care lucrează în zona drumului, în momentul în care încep 

lucrările trebuie să prezinte un plan de amenajare a circulației și un plan de organizare de 

șantier. Eu nu l-am văzut și cred că ar trebui să solicităm acest plan, care să fie aprobat și 

de Poliția Rutieră, nu se pot face aceste intervenții fără dirijarea traficului în mod real, așa 

cum trebuie făcut, pentru că aglomerația se observă zi de zi. Mulțumesc. 

Dl. Primar Soos:  - Foarte pe scurt. Rog să mergeți la domnul Moldovan Florin la 

ADP, există acest document, acolo se poate studia, iar acum se discută în comisia de 

circulație reorganizarea traficului pe Gheorghe Doja, dacă este și unde este posibil, având 

în vedere că asta e singurul drum principal care vine dinspre Azomureș. Repet, până nu 

depășește intersecția cu strada Depozitelor, nu avem unde devia acest trafic. 

Dl. consilier Papuc: - Da, în completare la ce zicea și domnul primar, am observat 

şi acea investiție făcută de Delgaz, care, vă dați seama, ați văzut ce lucrări se efectuează 

acolo, fiind o țeavă magistrală de gaz, așa cum a spus domn primar, deci e spre binele 

cetățenilor, până la urmă. Acuma sigur există inconveniente cu privire la trafic, dar am 

trecut de multe ori prin acea zonă, lucrează destul de curat băieții bună. Domnule 

Mureșan, vă rog. 

Dl. consilier Mureşan:  - Bună ziua. Eu vin cu o sugestie, am înțeles că se 

lucrează la organigrama Primăriei Târgu Mureș. Nu știu exact cât de avansat este acest 

proiect și vin cu o sugestie ca această organigramă a orașului Târgu Mureș să conțină o 

slujbă, o poziție de manager de proiecte și de portofoliu de proiecte, în engleză zice 

project in portfolio managers. Fiecare proiect are etape, fiecare proiect are momente când 

i se cere aprobarea. Din ce văd eu, până acum când văd aceste ședințe de îndată și  

ședințe extraordinare, că în momentul în care un angajat din primărie termină un 

document, pune o semnătură, noi primim un SMS sau un mesaj pe WhatsApp când va fi 

ședința. Dacă avem noroc, şedința este extraordinară, peste două, trei zile. Dacă nu avem 

noroc, este în două ore. Consider că angajații din primărie ar trebui să cunoască că există 

la sfârșitul fiecărei luni anumite termene limită și etapele proiectului pot fi finalizate până 

la sfârșitul lunii mai, lunii iunie, ce o mai fii, și cred că ar fi foarte benefic pentru 

profesionalizarea muncii din primărie să avem acest project in portfoliu manager. Acest 

portofoliu manager poate să vină în fața Consiliului local să ne arate portofoliul de 

proiecte, ca să nu fim mirați să ne spună, uitați, de exemplu acesta este proiectul pentru 

muzeu, suntem în stadiul acesta, vom avea nevoie de aprobarea dumneavoastră în 

aproximativ, pe data de. În primul rând, ca noi să nu fim surprinși când vedem un 

asemenea proiect și în al doilea rând, angajații să știe cum să își planifice munca. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu. Dacă mai sunt solicitări de a lua cuvântul? 

Dl. consilier Papai: -  Bună ziua,  şi eu aș dori un pic, dacă se poate. Profit şi eu 

de ocazie că domnul primar este prezent. După cum se știe, Școala Gimnazială Schiller 

intră în reabilitare începând din septembrie și se căutau alternative, şi se tot caută. Și 

suntem la sfârșit de iunie imediat și nu știm unde vor începe acei copii, acei sute de copii, 

școala, în toamnă. Și tocmai am întrebat-o pe doamna directoare care nu are încă niciun 

răspuns. Și aș dori să știu dacă s-a găsit o soluție la nivelul primăriei pentru această 

problemă. Mulțumesc. 



Dl. consilier Papuc: - Dacă mai este cineva care dorește să ia cuvântul? Domnul 

primar, vă rog. 

Dl. Primar Soos:  - Foarte pe scurt, referitor la școală,  sigur că va trebui găsită 

soluție. Cred că colegii o să și găsească, dar la următoarea ședință de consiliu va veni 

domnul Lobonţ și am să îl rog să prezinte care sunt posibilitățile.  

Legat de organigramă, oricum Consiliul Local va trebui să aprobe, deci sau veți 

avea posibilitate. Eu sper ca să aducă într-o variantă de ședință săptămâna asta, colegii de 

la Resurse umane, și atunci, de săptămâna viitoare se poate consulta. Oricum, probabil o 

să fie multe intervenții pe ea.  ANFP-ul ne-a solicitat ca până în 30 iulie să fie aprobat, 

având în vedere că primăria a desprins mai multe direcții și a transformat în instituții 

subordonate. Și această solicitare este din partea ANFP. Deci oricum, veți avea 

posibilitatea să studiați, să faceți propunerile și desigur aceste propuneri trebuie să fie în 

concordanță cu legislația din România cu solicitările ANFP și cu posibilitățile oferite de 

organigramă. Mulțumesc frumos.  

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim, dl. primar, pentru explicații. Dacă nu mai sunt 

luări de cuvânt, declar  închisă ședința extraordinară de astăzi, 20 iunie. Mulțumesc. La 

revedere! 

 

 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă _________________ 

  

D-na Bâta Anca Voichiţa - Secretar General al Municipiului Târgu Mureş __ 

 


